
 

 

 

Sinteza ședinței A.T.O.P. Bacău din 28.02.2023 

Locul de desfășurare: Consiliul Județean Bacău, sala mare de ședințe. 

Ordinea de zi: 

 

I. Informare: Stadiul realizării principalelor obiective la nivelul I.P.J. Bacău în anul 2022.      

Prezintă – Reprezentantul I.P.J. -  dl. comisar șef de poliție Adrian Tuluc. 

 

II. Informarea privind propunerile I.P.J. Bacău pentru întocmirea Planului Strategic pentru anul 

2023. 

Prezintă – Reprezentantul I.P.J. -  dl. comisar șef de poliție Adrian Tuluc. 

 

III. Informare privind situația gestionării câinilor fără stăpân pe raza municipiului Bacău. 

Prezintă – dl. Dinu Păncescu – șef Serviciu gestionare câini fără stăpân – primăria Bacău.  

 

IV. Informare privind situația câinilor fără stăpân pe raza județului Bacău. 

Prezintă – dl. inspector principal de poliție Cristian-Claudiu Nicușor – Șeful Biroului pentru Protecția 

Animalelor din cadrul I.P.J. Bacău. 

 

V. Informare privind participarea la Adunarea Generală A.N.A.T.O.P. România (alegerea 

președintelui A.N.A.T.O.P. și a membrilor Comitetului Director pentru mandatul  2020- 2024), 

desfășurată la București în perioada 03 – 04 februarie 2023. 

Prezintă – dl. consilier județean Vasile Isvoran, președintele A.T.O.P. Bacău. 

 

VI. Diverse. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Dezbateri 

 

După prezentarea  pct. I și II. de către reprezentantul I.P.J. Bacău – comisar șef de poliție 

Adrian Tuluc, s-a trecut la discuții pe marginea situației concrete cuprinsă în cele două analize.  

Reprezentantul societății civile – dl. Ștefan Umbrărescu a făcut referire din nou la anumite tendințe 

de creștere a infracționalității în ciuda eforturilor depuse de lucrătorii din cadrul I.P.J., subliniind că 

principala cauză a acestui fapt este tocmai deficitul de personal, gradul insuficient de pregătire a 

noilor angajați proveniți în marea lor majoritate prin filiera indirectă, precum și politica pensionărilor 

anticipate din sistem.  

 

”Discutăm și vom discuta mult timp de acum înainte despre stări de fapt, cauze, strategii și 

proiecții pe termen mediu și lung. Din păcate, realitatea este că înaintea oricăror alte cauze 

identificate ca generatoare de menținere a unui trend crescător a infracționalității, este lipsa de 

personal. Bineînțeles că aici nu este vina I.P.J. Bacău. Aici este vorba de incapacitatea legislativului, 

a statului, de a reconfigura structura M.I. prin modificarea Statului Polițistului, care să asigure o 

creștere a autorității purtătorului de uniformă, a încrederii de sine a polițistului, simultan cu ridicarea 

nivelului de pregătire profesională, dar și cu aplicarea unei politici de atragere/stimulare a tinerilor 

pentru a aplica la înscrierea în aceste instituții de învățământ ce aparțin M.I. Bineînțeles că noi, ca 

reprezentanți ai societății civile care ne dorim o comunitate deschisă, sigură, vom încerca să 



sensibilizăm politicul pentru a iniția demersuri legislative în această direcție, insistând și pe latura de 

implicare a cetățenilor în strategia de combatere a infracționalității prin prevenție, implicare, 

colaborare și deschidere totală” - a precizat în intervenție dl. Ștefan Umbrărescu. 

 

 

Punctul III  

Va fi replanificat, deoarece reprezentantul municipalității, dl. Dinu Păncescu nu a putut da 

curs invitației la dezbaterile ședinței A.T.O.P. din motive obiective. 

Punctul IV  

De pe ordinea de zi, un alt subiect de interes, a fost prezentat de reprezentantul I.P.J. 

Bacău, inspector principal de poliție Cristian-Claudiu Nicușor, care a făcut o trecere în revistă a 

activității serviciului pe care îl coordonează, dar și un bilanț al modului în care autoritățile publice 

locale din județ înțeleg să se încadreze în prevederile legale privind gestionarea situației câinilor fără 

stăpân. 

” Deși există o permanentă legătură cu U.A.T.-urile din județ, până la această oră, doar 24 

dintre ele au înființat servicii specializate în cadrul primăriilor, iar dacă vorbim de adăposturi, în județ 

avem doar 4 asemenea amenajări, care nu fac față solicitărilor.” A precizat dl. Cristian Nicușor.  

În intervențiile domnilor Narcis Jitaru – subprefect și Lucian Iftene – directorul Poliției Locale 

Bacău, s-a subliniat necesitatea intensificării acțiunilor de informare a populației prin toate formele, 

inclusiv prin discuții cu oamenii de la poartă la poartă, ușă la ușă, organizate pe întreg cuprinsul 

județului, acțiuni la care să participe și membrii A.T.O.P., prin care să se urmărească creșterea 

gradului de informare și conștientizare a populației, de pericolul generat de nerespectarea regulilor 

de înregistrare, vaccinare și sterilizare a câinilor din gospodăriile proprii. 

Inspectorul Șef al I.J.J. Bacău – dl.col. Eusebiu Bârnat a propus ca în proxima ședință să fie 

invitați toți primarii U.A.T.-urilor care nu au înființat asemenea servicii specializate, pentru a identifica 

soluții concrete de intrare urgentă în legalitate. 

”În toate situațiile în care populația semnalează prin serviciul 112 incidente legate de câinii 

fără stăpân, echipajele jandarmeriei sunt direcționate pentru a interveni. Bineînțeles că abordăm 

orice fel de intervenție cu mare răspundere, problema în astfel de situații este că jandarmeria în 

afară de faptul că alungă haitele de câini și acordă primul ajutor eventualelor victime, nu are ce să 

facă. Deci, problema nu este rezolvată. Din acest punct de vedere susțin necesitatea înființării de 

urgență a unor astfel de servicii specializate, formate din tehnicieni veterinari, dotate cu arme  

tranchilizante pentru prinderea câinilor agresiv și luarea măsurilor prevăzute de lege” – a precizat 

col. Sebastian Bârnat. 



Legat de problema abordată de dl. col. Eusebiu Bârnat, reprezentantul societății civile, dl. 

Gabriel Bălan a menționat că funcționarea acestor servicii trebuie urgent amendată de legiuitor, în 

sensul de a fi integrate în sistemul serviciilor de intervenție cu un program de funcționare non stop. 

”Din păcate ne izbim din nou de o reglementare care mai mult încurcă decât descurcă. 

Legiuitorul a mai bifat o aberație. Aceste servicii integrate în organigrama primăriilor, au un program 

de funcționare de luni până vineri. Astfel, intervalul de weekend rămâne descoperit. Incidentele 

tragice din ultima perioadă care au făcut ocolul televiziunilor, oripilând opinia publică, s-au înregistrat 

tocmai în asemenea perioade. Am văzut spre exemplu la București, situația în care ditamai 

autoritatea în domeniu (A.S.P.A.) nu a intervenit, deoarece era weekend, iar personalul era în 

perioada de repaus săptămânal. Dacă nimeni nu vede anomalia, propun ca noi să inițiem un 

demers prin care să solicităm la nivelul cel mai înalt, corectarea acestei imperfecțiuni a legii - a 

precizat dl. Gabriel Bălan. 

Punctul V  

Președintele A.T.O.P. Bacău, dl. consilier județean Vasile Isvoran a prezentat problemele 

dezbătute la Adunarea Generală A.N.A.T.O.P. România, ce s-au desfășurat la București în perioada 

03 – 04 februarie. Cu această ocazie a fost aleasă noua conducere ( președintele A.N.A.T.O.P. și 

cei 8 membrii ai  Comitetului Director pentru mandatul  2020- 2024). În urma votului celor 21 de 

delegați din cei 26 care formează A.N.A.T.O.P., a fost ales președinte pentru următoarea perioadă, 

dl. Doru Dumitrescu, președintele A.T.O.P. Mehedinți. Tot în urma votului delegaților, dl. consilier 

județean Vasile Isvoran a fost ales în bordul de conducere la nivel național, fiind desemnat 

vicepreședinte pentru regiunea de nord-est. De precizat că dl. deputat Ionel Floroiu este 

Președintele de Onoare al A.N.A.T.O.P. România. 

Punctul VI. DIVERSE.   

Au fost stabilite detaliile ședințelor A.T.O.P. ce se vor desfășura în teritoriu, pe întreg județul, 

precum și stadiul parcurs pentru desfășurarea activității – dezbatere despre responsabilitate, 

cunoaștere și combatere a consumului de droguri în rândul tinerilor, activitate ce se va derula în 

parteneriat cu I.S.J. Bacău și A.N.A. filiala Bacău. 


